

## BUDGET TRANSFERS DURING THE YEAR

9. During the fiscal year, each responsibility centre is responsible for the reallocation of budgeted funds between ROs within each of the following CV categories: Overtime (CV 015/315); Operating Expenditures (CV 014/314); Locally-Engaged Staff Salaries (CV 017/317); Capital Expenditures (CV 050/350); and LRCP (CV 051/351).

Headquarters Responsibility Centres will be interfacing directly with FINEX whereas missions will communicate with their respective AMAs who will effect the transfer on FINEX and advise the missions.

10. The AMAs or the branch/division financial advisors, after receiving proper agreement from RC Managers, shall have the authority to initiate and authorize budget transfers between Responsibility Centres in their own areas by interfacing directly on FINEX.

11. **Only MCBA has the authority for budget transfers between branches or geographic areas.** Upon receipt of a memorandum or budget transfer form approved by MCBA, MFR will reallocate funds to the designated Responsibility Centres in the same fashion as for initial budget inputs, for redistribution by the AMAs or branch/division financial advisors against the proper ROs.

12. Refer to the FINEX manual, Volume 2-1, Headquarters Procedures, Chapter 24.6 for the procedures on budget transfers.

## TRANSFERTS BUDGÉTAIRES

9. Chaque centre de responsabilité est chargé de répartir les fonds budgétés entre les articles de rapport dans chacune des catégories suivantes de numéro de crédit (NC): Temps supplémentaire (NC 015/315); Dépenses de fonctionnement (NC 014/314); Traitements et salaires des employés recrutés sur place (NC 017/317); Dépenses en capital (NC 050/350); Plan d'engagement à long terme (NC 051/351).

Les centres de responsabilité de l'Administration centrale seront reliés directement au FINEX, tandis que les missions communiqueront avec leurs CAR respectifs qui effectueront le transfert sur le FINEX et aviseront les missions.

10. Après avoir obtenu l'accord des gestionnaires de CR, les conseillers administratifs régionaux (CAR) ou les conseillers financiers des secteurs et des directions seront habilités à effectuer et autoriser les transferts budgétaires entre centres de responsabilité dans leur propre région en effectuant les changements directement au FINEX.

11. **Seul MCBA sera autorisé à effectuer les transferts budgétaires entre les secteurs ou les régions.** Sur réception d'une note de service ou d'une formule de transfert budgétaire approuvée par MCBA, MFR réaffectera les fonds entre les centres de responsabilité désignés de la même manière que pour les intrants des budgets initiaux, afin que les CAR ou les conseillers financiers des secteurs et des directions les imputent sur les ARTRAP appropriés.

12. Veuillez consulter le manuel du FINEX, volume 2-1, Procédures pour l'AC, chapitre 24.6, afin de connaître les formalités de transfert de budget.